
Slotsholmsgade 10-12
DK-1216 København K

T +45 7226 9000
F +45 7226 9001
M im@im.dk
W www.im.dk

Dato: 14. juli 2011
Enhed: Primær Sundhed
Sagsbeh.: SUMKAV
Sags nr.: 1107851
Dok nr.:  591439

Folketingets Sundhedsudvalg har den 5. juli 2011 stillet følgende spørgsmål 
nr. 899 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Hæstorp Andersen (S).

Spørgsmål nr. 899: 
”Ministeren bedes oplyse, hvorfor Lægemiddelstyrelsens Omniscan-
redegørelse fra februar/marts 2008 ikke nævner, at forskere allerede ved et in-
ternationalt symposion i Berlin i maj 2007 – hvor Lægemiddelstyrelsen deltog 
med en embedsmand via teleforbindelse – påpegede, at dyreforsøg tilbage fra 
starten af 1990’erne viser, at gadodiamid også kendt som Omniscan ikke er 
ufarligt?”

Svar:
Jeg har bedt Lægemiddelstyrelsen om bidrag til besvarelse af spørgsmålet, og 
når styrelsens bidrag forelægger, vil jeg besvare spørgsmålet endeligt.

Med venlig hilsen

Bertel Haarder   /   Katrine Skjærris Olsen Vasegaard
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